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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért csökkentették a csecsemő tápszerek 
támogatását?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A rekordméretű  infláció  és  élelmiszerárak  drágulása  az  ősz  folyamán a  csecsemőtápszereket  is
elérte.  Az  árak  emelkedését  a  gyártók  az  alapanyagok  árának  emelkedésével  és  a  forint
árfolyamának romlásával indokolták.

A helyzetet tovább rontotta, hogy ezzel párhuzamosan a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő
bizonyos  termékek esetében  55-ről  25  százalékra  csökkentette  a  társadalombiztosítás  keretében
nyújtott,  tápszereket  érintő támogatást.  A szülők terheit  tehát  nemcsak az egyébként  is  jelentős
drágulás,  hanem az  állami  támogatás  csökkentése  is  tovább növeli.  Mindez  akár  duplájára,  sőt
háromszorosára  is  emelheti  egyes  készítmények  árát,  ami  egészen  biztosan  nem  segíti  a
gyermekvállalási kedv növekedését.

Sajtóhírek szerint a támogatások csökkentése a gyógytápszereket nem érinti, így érdemes tisztázni,
hogy pontosan mely készítmények tartoznak ebbe a  körbe.  Ezért  kifejezetten hasznos az  olyan
teljeskörű tájékoztatás, ahol a fenti változások napra készen követhetőek. 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Milyen okok tették elkerülhetetlenné a csecsemő tápszerek állami támogatásának csökkentését?

2. Mire fordítják a változtatás nyomán felszabaduló támogatások összegét?

3. Hol követhető nyomon a társadalombiztosítás keretében nyújtott állami támogatások változása?

 


